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اسفندقه : شعر پارسي در همه ادوار شعر انقلابي بوده  است
    شعر

ش�اعر و م�درس ادبي�ات فارس�ي معتق�د اس�ت 
ش�عر پارس�ي، ش�عري انقلاب�ي اس�ت و هم�ه ادوار 
تاريخ�ي، ب�ا ي�ك انق�لاب ادب�ي هم�راه بوده ان�د. 
مرتضي امیري اسفندقه با ارائه تحلیلي از مفهوم شعر انقلاب 
گفت: به اعتقاد من شعر پارس��ي، شعر انقلاب و انقلابي است 
چراكه در هیچ دوره اي از ادوار شعر پارسي نبوده كه يك انقلاب 
ادبي رخ نداده باشد. وي افزود: براي مثال ناصر خسرو قبادياني 
يك شاعر انقلابي اس��ت. انقلاب در ش��عر او، انقلابي حیاتي 
معنوي و اعتقادي است. ناصر خسرو اساساً به خاطر حرف هاي 

تند و گزنده اش در دوران خويش به دره يمگان تبعید مي شود و 
فحواي كلامش اين بوده كه جامعه ايده آل بايد به تعالیم نبوي 
و علوي پناه ببرد؛ او شاعر ستیز است نه ستايش. وي با اشاره به 
تعالیم انقلابي در اشعار شاعران كهن بیان كرد: حافظ، سعدي 
و بیدل دهلوي كه آخرين نماينده سبك هندي است و در عین 
حال نماينده هیچ سبكي نیست،هم در اشعار خود انقلاب را 
به معناي اساسي كلمه كه شامل حماسه هاي درون و بیرون 
مي ش��ود، پاس داش��ته اند. اين مورد حتي در شعرهاي فروغ 

فرخزاد، بامداد، سپهري و اخوان نیز به چشم مي آيد.
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دوس��تى در می��ان پ��دران ب��ه منزله 

خويش��اوندى در میان فرزندان اس��ت 

وخويشاوندى، به دوستى نیازمندتر است 

تا دوستى به خويشاوندى )خويشاوندان 

زمانى خويشاوند محسوب مى شوند كه 

دوست باشند(.

نسبت مدرنيسم و جاهليت تکفيري در »به وقت شام«
كدگذاري هاي طلايي در سينماي حاتمي كيا

   جواد محرمي
 مهم ترين كاري كه حاتمي كیا در فیلم »به وقت شام« انجام 
داده ارجاعات تصويري درستي اس��ت كه حجاب از ماهیت 
امريكايي تكفیري ها برمي دارد. كدگذاري هاي تصويري كه 
به غربي بودن ماهیت تكفیري ها ارجاع مي دهند كم نیستند، 
براي مثال علاق��ه تكفیري ها به موس��یقي»راك« و »هوي 
متال« كه غربي ترين و البته مدرن ترين موس��یقي قلمداد 
مي شود، ارجاع كاملًا هوش��مندانه اي است؛ موسیقي اى كه 
گروه ها و تفكرات آنارشیسم و نیز موسوم به شیطان پرست به 
آن گرايش دارند. استفاده از مواد مخدر و داروهاي روانگردان 
از سوي خوانندگان اين سبك همواره مرسوم و معمول بوده 
است. در واقع آنچه سبب مي شود ماهیت اعمال و رفتارهاي 
داعش حتي در صحنه واقعي كاريكاتورگونه به نظر برس��د، 
همین الگوگیري از عوالم مدرنیته است. حلول روح جاهلیت 
مدرن غرب در كالب��د گروهي به نام داعش در به وقت ش��ام 
كاملًا به مخاطب منتقل مي شود. در واقع اين در هم تنیدگي 
تمدن غرب با س��لفي گري در تمام طول فیلم نشانه گذاري 
شده است. در صحنه س��ر بريدن در محوطه اي كه به لحاظ 
معماري شباهت زيادي به معماري يونان و روم باستان دارد، 
اين مفاهیم اثرگذاري ظاهر مي ش��وند. حاتمي كیا در واقع 
خاستگاه تمدني تكفیري ها را از اسلام به سمت غرب مي برد. 
يك داعشي در میداني كه رومي هاي باستان در آن برده ها را 
به جان هم مي انداختند، پشت دستگاه عظیمي قرار گرفته كه 
منتهي به باندهاي غول پیكر است و موسیقي اى كه از آن خارج 
مي شود براي مردان مسلح تهییج كننده است و اين فضاي 
تبلیغاتي را كه همواره مي كوش��د ريشه جاهلیت گروه هاي 

تكفیري را اسلام بنماياند، خط بطلان مي كشد. 
مخاطب بدون اينكه ديالوگي درباره امريكا بش��نود يا تیپ 
و شخصیتي را به عنوان نماد يا نماينده تفكر غرب مشاهده 
كند با ارجاعات و كدگذاري هاي س��ینمايي به اين مفهوم 
ارجاع داده مي ش��ود. حاتمي كیا در به وقت شام البته در به 
كارگیري ديالوگ نیز مانند آثار پیشینش موفق عمل كرده 
است. او جزو معدود فیلمسازاني است كه در آثارش فضاي 
پرت ديده نمي ش��ود و خودش همواره روي اينكه در حذف 
پلان هاي فیلمبرداري شده بي رحمانه عمل مي كند، تأكید 
دارد. كدگذاري روي ديالوگ ها و تصاوير و ارجاعات سینمايي 
با چنین روحی��ه و حساس��یتي زمینه بروز پی��دا مي كند. 
حاتمي كیا اولین و ش��ايد تنها فیلمسازي است كه در ايران 
طراحي استوري برد و ترسیم تك تك پلان ها برايش جدي 
است چراكه هیچ تصوير فكر نشده اي در فیلم هاي او يافت 
نمي شود. او قدرت تصوير و س��ینما را بیش از هر سینماگر 
ديگري مي شناسد و البته هر قدر كه جلوتر مي رود، سینما به 

عنوان يك هنر و ابزار بیشتر از قبل رام او مي شود. 

    محمدصادق عابديني
كارگ�ردان فيل�م س�ينمايي »فرش�تگان 
قصاب« با اش�اره ب�ه كم توجهی س�ينماي 
ايران به موضوع فلس�طين، علت آن را عدم 
حماي�ت مديران س�ينمايي ب�ه موضوعات 
جري�ان س�از بين الملل�ي عن�وان ك�رد. 
بخش قاب��ل ملاحظ��ه اي از مفه��وم و آرمان 
سینماي مقاومت، پرداختن به موضوع آزادي 
قدس شريف و بازگرداندن سرزمین فلسطین 
به صاحبان اصلي آن است. اين روزها جشنواره 
فیلم هاي مردمي عمار چهارمی��ن دوره اكران 
فیلم هايش را در فلسطین آغاز كرده و با استقبال 

خوب مردم در محاصره روبه رو شده است. 
جشنواره عمار تلاش كرده است بخشي از آثار 
سینماي مقاومت ايران از جمله فیلم »فرشتگان 

قصاب« را در فلسطین به نمايش بگذارد. 
   سيماي بدون مدير، الکن است 

سهیل سلیمي درباره اكران فیلم هاي مقاومت و 
از جمله فیلم »فرشتگان قصاب« در فلسطین، 
به »جوان« مي گويد: امی��دوارم اين كار بزرگي 
كه شروع شده به عنوان نیاز فرهنگي كشورهاي 
حوزه مقاومت، هرچه بیش��تر و پرثمرتر برگزار 
شود و ادامه داشته باشد تا هرسال  اين برنامه ها 
توسعه پیدا كند و به دلايل عجیب و غريبي كه 
بعضاً پیش مي آي��د و ما آنه��ا را تجربه كرديم، 

متوقف نشود. 
وي در ادامه با انتقاد از وضعیت سینماي كشور 
در توجه به مسئله اي مثل فلسطین مي افزايد: 
س��ینماي ما اساس��اً در بی��ان آن چی��زي كه 
جريان ساز است تا امروز الكن بوده است. دلیل 
اصلي اين وضعی��ت نیز به اين علت اس��ت كه 
مديراني نداريم كه به دنبال حمايت از هنرمندان 

فعال در اين حوزه باشند.
اين كارگردان ادامه داد: اگر اين نقص مديريتي 
برطرف شود، زبان سینمايي و رسانه اي ما تیز و 
برنده است و توانايي انجام كارهاي فراواني را دارد 
و مي تواند جلوي هجمه بس��یار زياد رسانه هاي 
معاند در اين حوزه را بگیرد ولي متأسفانه با وجود 
اينكه هنرمندان زيادي منتظر هستند تا در اين 
حوزه كار كنند اما مديرهاي فرهنگي كه از آنها 

حمايت كنند، وجود ندارند. 
   ضعف پرداختن به فلسطين در سينما

سلیمي خاطرنشان مي كند: براي كشوري كه به 

اندازه 20 كشور اروپايي وسعت دارد بسیار زشت 
است كه كل محصولات سینمايي و رسانه اي آن 
با موضوع مقاومت فلس��طین در سال به اندازه 

انگشتان دو دست نشود. 
ما ب��ا ضعف هاي فراوان��ي روبه رو هس��تیم و تا 
مدي��ران ما به اين ش��كل عم��ل مي كنند اين 
مسئله و مشكل برطرف نمي شود. معتقد هستم 
هنرمندان انقلابي فراوان داريم اما مدير در اين 

حوزه نداريم. 
اين كارگردان يادآور مي شود: موضوع فلسطین 
بس��یار مهم و استراتژيك اس��ت و تا زماني كه 
میزان اهمیت آن براي مديران ما شفاف نشود، 
هنرمنداني هم كه قصد فعالیت در اين حوزه را 
دارند همواره بايد پشت در اتاق مديران منتظر 

بمانند و به جايي نمي رسند. 
س��لیمي عنوان مي كند: قرار بود سال گذشته 
مستندي را در كشور فلسطین تولید كنم اما به 
دلیل اينكه كسي از من حمايت نكرد و به خاطر 
شرايطي كه پیش آمد، كار ماند و از دست رفت، 
زيرا اين موضوع براي كس��ي مهم نبود و آن را 

استراتژيك نمي دانند. 
وي اظه��ار م��ي دارد: مديران و مس��ئولان به 
موضوع فلسطین به عنوان يك مسئله تاكتیكي 
نگاه مي كنند كه اين موضوع موجب مي ش��ود 
آثار مهمي در اين حوزه س��اخته نشود. زماني 
كه بتوانیم صداي مظلومیت مردم فلس��طین 
را به گوش جهانیان برسانیم، مي توانیم صداي 
مردم مظلوم س��اير كش��ورهاي جه��ان را نیز 

انتقال بدهیم. 
   مردم فلسطين رسانه مي خواهند

اين كارگردان تصريح مي كند: مردم فلس��طین 
امروز يكي از مظلوم ترين مردمان دنیا هستند و ما 
با كارهايي كه روي اين حوزه كرديم توانسته ايم 

صداي آنها را به گوش جهانیان برسانیم. 
زماني كه اين مهم را انجام داديم يك ظرفیتي 
ايجاد شده كه حالا مي توانیم راجع به محتوايي 
كه بسیاري از مردم دنیا آن را شنیده اند و از آن 

حمايت مي كنند، فعالیت كنیم. 
سلیمي در بخش ديگرى از اين گفت وگو تأكید 
مي كند: موضوع حمايت از مردم فلسطین يك 
موقعیتي را ايجاد مي كند كه بتوانیم حرف هايي 
از جنس هنر براي مخاطبان جهاني خود بزنیم 
آن ه��م مخاطبان جهاني كه هن��وز به آن باور 
نرس��یده اند كه مردم فلس��طین تا چ��ه اندازه 

مظلوم هستند. 
اين كارگردان درباره تقدي��ر برگزار كنندگان 
جش��نواره عم��ار غ��زه از ورزش��كاران حامي 
فلسطین، خاطرنشان مي كند: اين موضوع يكي 
از نكاتي اس��ت كه حمايت از مردم فلسطین را 
در سطح جهاني برجس��ته كرده است. اگر اين 
موضوع نبود بسیاري از مردم اروپا و امريكا خبر 
نداشتند كه مردم فلس��طین با چنین شرايط و 

وضعیتي روبه رو هستند. 
س��لیمي اضافه مي كند: اين ن��وع اقدامات، به 
عنوان يك رسانه پويا در حال جلب توجه مردم 
دنیا نس��بت به اين موضوع اس��ت. اين حركت 
به مردم دنیا پیام مي دهد كه حواس��تان باشد 
عده اي در اين دنیا هس��تند كه به عنوان نماد 
حمايت از مقاومت مردم فلسطین با نمايندگان 

رژيم صهیونیستي روبه رو نمي شوند. 
وي ي��ادآور مي ش��ود: اين حرك��ت يك زنگ 
هش��داري براي تمام آدم هايي اس��ت كه در 
جاه��اي مختلف اين س��ؤال ب��راي آنها پیش 
مي آيد كه مردم فلس��طین در چ��ه وضعیتي 
هستند و چرا در برابر رژيم صهیونیستي دست 
به مقاومت مي زنند. اين اقدامات بايد همچنان 
استمرار داشته باشد و از اين ورزشكاران حمايت 
شود. به نظرم جاي ساخت مستندهاي متعدد 
درباره اين افراد در فضاي س��ینماي مستند ما 

بسیار خالي است. 
اين كارگ��ردان عنوان ك��رد: هرك��دام از اين 
ورزش��كاران قهرمان و ايثارگر ب��ا مردانگي اى 
كه انجام مي دهند يك فصل جديد را در تاريخ 
باز مي كنند كه مي ش��ود آنها را از دريچه فیلم 
مستند به مردم نشان داد و موجب جلب توجه و 

نظر مخاطبان بین المللي شد. 
سلیمي اظهار مي دارد: امیدوارم اگر مسئولان 
حمايت نمي كنند حداقل مردم در كشورهاي 
مختل��ف از هنرمنداني كه تمايل ب��ه فعالیت 
در اين فضا دارند، حمايت و پش��تیباني كنند. 
بايد يك فض��ا و صندوقي ايجاد ش��ود و مردم 
از ما حمايت كنند تا ما بتوانیم به فعالیت هاي 
خود در ح��وزه حمايت از مقاومت فلس��طین 

ادامه بدهیم. 
وي در پايان تصريح مي كند: امروز ش��اهد يك 
جهاد فرهنگي هستیم و اين جهاد خود يك جهاد 
اكبر محسوب مي شود. نیازمنديم كه به اين جهاد 
نیز توجه ويژه اي شود و آزاديخواهان مسلمان و 
غیرمسلمان سراسر دنیا به اين فضاي رسانه اي 
كمك كنند تا يك جري��ان انقلابي ويژه اي را در 

حوزه فلسطین پايه ريزي كنیم.

رئيس س�ازمان بس�يج مس�تضعفين از آخرين س�اخته 
ابراهيم حاتمی كيا كه به موضوع مبارزه با داعش در سوريه 
می پردازد تجليل كرد و آن را نوعی خط ش�کنی دانس�ت.

سردار غلامحسین غیب پرور با بیان اينكه حاتمي كیا با ساخت 
فیلم »به وقت شام« خط شكني كرد، گفت: معلوم است يك كار 
فاخر و با عظمتي مانند »به وقت شام« تركش دارد. مگر كسي 
مي تواند بگويد من در خط مقدم حاضر مي شوم به شرط اينكه 

تیر و تركش نخورم؟
سردار غیب پرور در پاسخ به سؤالي درباره ساخت آثار در حوزه 
انقلاب و دفاع مقدس و سختي هاي هنرمندان در ساخت آثار با 
اين مضامین گفت: دفاع از انقلاب اسلامي هزينه هاي خودش 
را دارد. فردي دفاع از انقلاب اسلامي را در شلمچه، در عملیات 
خیبر، فاو و... انجام مي دهد كه يا ش��هید مي ش��ود يا مجروح 
مي شود. دفاع از انقلاب اسلامي در سرزمین سوريه توسط افراد 
هزينه  خودش را دارد. دفاع از انقلاب اسلامي در حوزه فرهنگي 

هزينه خودش را دارد. 
وي ادامه داد: اقتضاى دفاع از انقلاب اس��لامي اين است كه ما 
اين هزينه ها را بپردازيم. آقاي حاتمي كیا با س��اخت فیلم »به 
وقت شام« خط ش��كني كرد. من فیلم را ديدم، واقعاً »به وقت 
شام« يك خط شكني بزرگ است. معلوم است يك كار فاخر و 
باعظمتي مانند »به وقت شام« تركش دارد. مگر كسي مي تواند 
بگويد من در خط مقدم حاضر مي ش��وم به ش��رط اينكه تیر و 

تركش نخورم؟
سردار غیب پرور در ادامه تأكید كرد: افرادي كه در دفاع از انقلاب 

اسلامي در جبهه هاي مختلف و در خط مقدم حاضر مي شوند، 
مفهومش اين اس��ت كه اصابت تیر و تركش و حتي شهادت را 
پذيرفته اند. رئیس بسیج مس��تضعفین در ادامه گفت: جبهه 
انقلاب اسلامي در عرصه هنر مجاهدت هاي خاص خودش را 
مي طلبد. پايمردي از اصول مسلم استمرار اين مجاهدت است. 
قرار نیست كسي جا خالي كند، البته بايد تلاش كنیم اين تیر و 
تركش كم شود اما به صفر نمي رسد. كساني كه وارد اين عرصه 
شدند حساب همه چیز را بكنند و بدانند در چه عرصه اي وارد 
شدند. در جبهه فرهنگي ما با دشمن بیروني، دشمن داخلي و 
دوستان جاهل روبه رو هستیم. لطمات دوستان جاهل از لطمات 

دشمنان بیشتر است. 
س��ردار غیب پرور در خاتمه گفت: به هر ترتیب ماندگاري در 
عرصه فرهنگ در دفاع از انقلاب اسلامي، مقاومت و پايمردي 
مي طلبد كه خدا كند امثال آقاى حاتمي كیا به جاي يك نفر به 

يك میلیون نفر برسد، كشور ما اين بضاعت را دارد.

سردار غيب پرور:

»به وقت شام« خط شکني بزرگي است براي مردم فيلم ساختيم با اولويت جشنواره   خارجي!
 تهي�ه كنن�ده فيل�م جش�نواره اي »ب�دون تاري�خ ب�دون امض�ا« در س�خناني 
تناقض آمي�ز مدعي اس�ت ك�ه فيلم�ش را ب�راي م�ردم س�اخته ام�ا در بخش 
ديگ�ري از س�خنانش دچ�ار فراموش�ي زودرس ش�ده و عن�وان مي كن�د 
اولوي�ت فض�اي بين الملل�ي را ب�راي اك�ران فيلم�ش در نظ�ر داش�ته اس�ت. 
علي جلیلوند خالق آثار ژانر فلاكت در بخشي از سخنانش با ايسنا نسبت به نحوه اكران 
فیلمش معترض شده و غیرمس��تقیم به ابراهیم حاتمي كیا نیز كنايه زده و تأكید دارد 
براي گلايه كردن از آنچه ب��راي اين فیلم پیش آمده نه ش��كايتش را به خدا مي برد و نه 
اهل گِل مالیدن و داد زدن است. اين تهیه كننده با اشاره به جوايز جشنواره هاي خارجي و 
وضعیت اكران خارجي اش مي گويد: فیلم ما جزو پرافتخارترين فیلم هاي سینماي ايران 
در جشنواره هاي جهاني است! حتي مي توان به اين موضوع هم اشاره كرد كه بعد از انقلاب، 
سینماي ايران بیش از 2 هزار جايزه گرفته كه از اين تعداد ۱4 جايزه متعلق به فیلم »بدون 
تاريخ بدون امضا« است. حال بايد سؤال كرد چرا با فیلمي كه اين افتخارات را در خارج از 
ايران كسب كرده و توانسته است با مخاطب كاملًا عام خارجي! كه نه علي و وحید جلیلوند 
را مي شناسند و نه نويد محمدزاده را ارتباط برقرار كند، اينگونه برخورد شود؟ وقتي فضاي 
بین المللي را براي فیلم انتخاب مي كني ديگر به طور طبیعي يك زمان هايي را براي اكران 
از دست مي دهي و ما تا بعد از جشنواره ونیز امكان اكران فیلم را نداشتیم. ما بنابر همین 
مكانیسم پخش بین الملل و اينكه براي دادن فیلم به اس��كار هم برنامه داشتیم تا اواخر 
آبان ماه سال 96 امكان اكران در ايران را پیدا نكرديم، البته جلیلوند درباره اكران فیلم هاي 
كمدي سخیف هم حرف هايي مي زند كه پر بیراه نیست. »كمدي سخیفي كه قرار است 
يكسري شوخي هاي جلف داشته باشد، خطر ندارد؟ قطعاً اگر امروز اين سؤال مطرح است 
كه چرا مردم سخیف مي پسندند، به دلیل اين اس��ت كه دقیقاً آن كساني كه متولي امر 
هستند به ما ياد داده اند كه اگر سخیف حرف بزنید هیچ كس با شما كاري ندارد و مشكلي 

برايتان پیش نمي آيد، فقط يكسري خط قرمزهايي هست كه بايد حواست به آن باشد.

گزارش»جوان« از يادمان معراج شهدا
 خادم الشهدا بودن 

جايگاه و مقام نمي شناسد

معراج ش�هدا ي�ا هم�ان پ�ادگان ش�هيد محمودوند همه 
ساله در ايام نوروز ميزبان بس�ياري از زائران كشور است. 
معراج ش��هدا محل حضور پیكرهاي نوراني شهداي تازه تفحص 
شده اس��ت كه از مناطق عملیاتي جنوب كش��ور كشف شده اند. 
معراج شهداي اهواز در پادگان ش��هید علي محمودوند كه يكي 
از فرماندهاني كه در جريان تفحص پیكر مطهر شهدا به شهادت 
رس��ید، قرار گرفته اس��ت. روزهاي آتش و خون كه پايان يافت، 
رزمندگان به خانه و كاشانه خود بازگشتند اما عده اي همچنان در 
بیابان هاي تفتیده جنوب و كوه هاي سربه فلك كشیده غرب كشور 
ماندند، كارهاي ناتمامي باقي مان��ده بود كه بايد تمام مي كردند؛ 
يافتن پیكر شهدايي كه خانواده هايش��ان بیش از روزهاي دفاع، 
منتظر بازگشت شان بودند. روز ها و ش��ب ها در پي هم گذشت و 
ياراني كه مانده بودند شقايق هاي گلگون را يكي يكي يافتند. آنها را 
به معراج شهدا آوردند تا پس از شناسايي، تحويل مادران داغدار و 
پدران چشم به راه شوند و اكنون معراج شهدا محل حضور پیكر هاي 
نوراني شهداي تازه تفحص شده است كه از مناطق عملیاتي جنوب 
كشور كشف شده اند، معراج شهداي اهواز در پنج كیلومتري جاده 
اهواز- خرمشهر و در پادگان ش��هید علي محمودوند قرار گرفته 

است، ابتدا معراج شهدا به نام تخلیه شهدا خوانده مي شد. 
ايام عید نوروز شايد براي خیلي از خانواده ها جاي سؤال باشد كه 
براي ايام تعطیلات خود به كجا س��فر كنند، يكي از آن مكان ها 
خوزستان و يادمان هاي دفاع مقدس است، معراج شهدا يا همان 
پادگان شهید محمودوند همه ساله میزبان بس��یاري از زائران 
كشور اس��ت، اين نقطه از استان خوزس��تان يك حال و هواي 
خاصي براي خود دارد. ورودي معراج شهدا خادمان بسیاري به 
استقبال زائران مي آيند و براي ورود آنها را راهنمايي مي كنند، 
يك مسیري دو طرفه براي رفت و آمد زائران با فضاسازي مناسب 
انتخاب شده است، زائر كه براي نخستین بار وارد حیاط ورودي 
معراج شهدا مي شود براي او جذابیت دارد. يكي از موضوعاتي كه 
معراج ش��هداي اهواز را به آن رنگ و لعاب بخشیده است وجود 
شهداى گمنام است كه زائران بسیاري براي زيارت برمي گزيند، 
همه روزه كاروان ها و زائران مختلفي از اقصى نقاط كشور به اين 
حسینیه مي آيند، از همین رو خبرنگار ما با مسئول اين يادمان 

دفاع مقدس گفت وگويي را انجام داده است.
حجت الاس��لام مصطفي مبیني مس��ئول يادمان معراج ش��هدا  
مي گويد: با توجه به آماري كه گرفته ش��ده، تعداد زائران نس��بت 
به س��ال هاي گذش��ته كاهش اندكى داش��ته اما در اين چند روز 
اخیر اس��تقبال خوبي از اين مكان مقدس شده است. معراج شهدا 
تمايزي كه نسبت با يادمان هاي ديگر دارد، وجود پیكر هاي مقدس 
شهدا در اين مكان است و امسال اين توفیق را داريم كه در محضر 
۱30شهید تازه تفحص شده مسئولیت خادمي را عهده دار باشیم. 
وي درباره ارتباط زائران مختلف با اين مكان مقدس و قشر روحانیت 
اضافه مي كند: روحانیت هم با صنف هاي ديگر تفاوتي ندارد و لباس 
خادمي براي روحاني، كارگر، مهندس و... است و افرادي كه خادم 
مي شوند تمام مسئولیت هاي ديگر آنها به كنار است. خادمان شهدا 
اس��ترس ندارند بلكه دغدغه اي براي بهتر ارائه دادن كارهاي خود 
دارند و افرادي كه در فضاي خادمي مي آيند رابطه اي با شهدا برقرار 
مي كنند. خادمي فضاي با نشاطي را دربرمي گیرد و به خاطر خدمت 
به ش��هدا انگیزه اي به مخاطب مي دهد كه او را به اين مس��ئولیت 

سوق مي دهد.

  رئيس آكادمي اسکار 
به رسوايي اخلاقي متهم شد

»جان بيِلي« به سبب اتهامات رسوايي اخلاقي تحت بررسي و 
تحقيق آكادمي علوم و هنرهاي سينمايي اسکار قرار مي گيرد. 
»جان بیلي« فیلمبردار كهنه كار هالیوودي كه سال گذشته به 
عنوان سي وچهارمین رئیس آكادمي علوم و هنرهاي سینمايي 
اسكار انتخاب شد، حالا با چندين مورد اتهام آزار و اذيت جنسي 
روبه رو است و آكادمي اسكار تحقیقات در اين زمینه را آغاز كرده 
است. كمیته اي در آكادمي اسكار به رياست »ديويد روبین« پس 
از دريافت سه مورد شكايت آزار و اذيت جنسي علیه »جان بیلي« 
تشكیل شده است تا اين اتهامات را بررسي كند. آكادمي اسكار در 
اين زمینه  بیانیه اي صادر كرد: آكادمي هر نوع شكايت را به صورت 

محرمانه بررسي مي كند تا از حقوق طرفین محافظت شود.

    خبر

گفت وگوي »جوان« با كارگردان »فرشتگان قصاب« به مناسبت اكران در فلسطين

هنرمندي كه بخواهد براي فلسطين 
كار كند پشت در اتاق مديران مي ماند

محمدعلي ميرزايي     گزارش

رمضان نژاد مدير شبکه افق از ويژه برنامه نوروزي اين شبکه گفت

»باز كن پنجره را« ويژه برنامه تحويل سال نو در شبکه افق
 

برنام�ه وي�ژه تحوي�ل س�ال ش�بکه اف�ق ب�ا عن�وان 
»ب�از ك�ن پنج�ره را« هم�راه ب�ا آيتم ه�ا و بخش ه�اي 
م�ي رود.  آنت�ن  روي  اس�فندماه   29 متن�وع 
به گزارش »جوان« جواد رمضان نژاد با اشاره به تدارك گسترده 
شبكه افق سیما براي ايام نوروز اظهار كرد: بر اين اساس چندين 
مجموعه مستند به همراه مستندهاي تك قسمتي، برنامه هاي 
تركیبي، مستند مس��ابقه و میان برنامه هايي متناسب با حال و 
هواي نوروز، براي پخش از ش��بكه افق آماده شده اند. وي افزود: 
ويژه برنامه تحويل سال شبكه افق با عنوان »باز كن پنجره را« 29 

اسفندماه از حدود ساعت ۱6 تا 20 روي آنتن مي رود. 
مدير شبكه افق با بیان اينكه راحله امینیان اجراي اين ويژه برنامه 
را بر عه��ده خواهد داش��ت، گفت: جمعي از هنرمندان ش��امل 
خوانندگان ج��وان و بازيگران س��ینما و تلويزيون اي��ران و نیز 
هنرمنداني از كشور لبنان، نويسندگان، قهرمانان ورزشي، عوامل 
سینما و... از جمله مهمانان بخش هاي مختلف »باز كن پنجره را« 

هستند. رمضان نژاد با بیان اينكه برنامه »باز كن پنجره  را« به عطر 
شهدا معطر خواهد بود، گفت: بر اين اساس و در قالب گفت وگوي 
استوديويي و میان برنامه، با خانواده برخي از شهداي مدافع حرم 
و مدافع وطن گفت وگو مي شود. مدير شبكه افق خاطرنشان كرد: 
میان برنامه هايي با موضوعات مختلف اجتماعي، فرهنگي و نیز 
امدادرساني به زلزله زدگان كرمانشاه نیز در اين برنامه به نمايش 
درمي آيند. وي گفت: از 27 اس��فندماه تا سیزدهم فروردين ماه 
سال آينده، شاهد پخش زنده ويژه برنامه راهیان نور از شبكه افق 
خواهیم بود، اين برنامه از محل يادمان هاي دوران دفاع مقدس، 
هر روز از ساعت ۱6:30 تا ۱7 به صورت زنده پخش خواهد شد. 

مدير ش��بكه افق به ديگر برنامه هاي نوروزي ش��بكه افق اشاره 
و خاطرنشان كرد: مستند مس��ابقه »هفت روز و هفت ساعت« 
در ۱4 قسمت 52 دقیقه اي با تهیه كنندگي و كارگرداني سعید 
ابوطالب طي ايام نوروز روي آنتن مي رود. در اين مجموعه شاهد 
حضور بازيگران سینما و تلويزيون از ايران و لبنان خواهیم بود كه 
در شش گروه به رقابت مي پردازند و يك گروه داوري نیز بر كار آنها 
نظارت مي كند. رمضان نژاد با بیان اينكه پروژه بین المللي »هفت 
روز و هفت ساعت« يك مس��ابقه رالي جذاب و ديدني با حضور 
هنرمنداني از ايران و لبنان است، گفت: تولید اين رالي هیجان انگیز 
و جذاب در لوكیشن هاي داخل و خارج از كشور صورت گرفته و از 
يكم تا چهاردهم فروردين ماه سال ۱397 هر شب ساعت 2۱ روي 
آنتن مي رود، ضمن اينكه بازپخش آن هم در دو ساعت مختلف 
صورت مي گیرد و علاقه مندان مي توانند در ساعت هاي 9 و ۱3:30 

روز بعد اين مستند مسابقه را از شبكه افق تماشا كنند.

س��ليمي: ق��رار بود س��ال گذش��ته 
مس��تندي را در فلس��طين تولي��د 
كنم اما ب��ه دليل اينكه كس��ي از من 
حمايت نكرد و به خاطر شرايطي كه 
پيش آمد، كار ماند و از دس��ت رفت، 
زيرا اين موضوع براي كس��ي مهم 
نبود و آن را اس��تراتژيك نمي دانند

    ديدگاه    فرزين ماندگار


